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Z Á P I S 
 

z  22.  riadneho zasadnutia ObZ Obce Poniky, ktoré sa konalo 

dňa 15.03. 2018 na Obecnom úrade v Ponikách 

 

Prítomní :                               podľa prezenčnej listiny 

       

Program:                                podľa pozvánky, ktorá tvorí súčasť tohto zápisu 

 
 

K bodu č. 1 Otvorenie 22. riadneho zasadnutia ObZ v Ponikách 

Zasadnutie otvoril a prítomných privítal starosta obce Ing. Ján Beňo.  

 

K bodu č. 2 Schválenie programu rokovania zastupiteľstva Obce Poniky 

Poslanci ObZ v Ponikách boli oboznámení s programom rokovania. 

Starosta obce navrhol doplnenie bodu č. 17 -  Zásady participatívneho rozpočtu Obce Poniky 

a následný posun bodov. 

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Schválilo  

Doplnenie bodu Zásady participatívneho rozpočtu Obce Poniky bod 17 s následným posunom 

bodov. 

B) Schválilo  

Program 22. zasadnutia ObZ s následným posunom bodov. 

Hlasovanie: 8/0/0/ 

 

K bodu č. 3 Kontrola plnenia uznesení 

Predložila Hlavná kontrolórka Obce Poniky 

Hlavná kontrolórka Obce Poniky  informovala prítomných o kontrole plnenia uznesení 

prijatých na zasadnutiach Obecného zastupiteľstva Obce Poniky dňa 14.12.2017 o 17.00 hod. 

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

kontrolu plnenia uznesení prijatých na zasadnutiach Obecného zastupiteľstva Obce Poniky dňa 

14.12.2017 o 17.00 hod. 

Hlasovanie: 8/0/0/ 

 

Po prerokovaní bodu č. 3 sa na zasadnutie Obecného zastupiteľstva dostavil poslanec 

Ing.  Ľubomír Klementis o 17.06 hod. 

 

K bodu č. 4  Informatívna správa o aktivitách starostu obce  

Predložil starosta Obce Poniky. 

V predchádzajúcom období od 21. zasadania ObZ (dňa 14.12.2017),  na ktorom bola podaná 

Informatívna správa o aktivitách starostu obce, boli zabezpečované najmä nasledujúce aktivity: 

- zabezpečované a riešené základné oblasti v činnosti OcÚ v originálnych aj 

prenesených kompetenciách, 

-  pracovné stretnutia a  aktivizácia činností súvisiacich s hospodárením 

v  OPL  spol. s.r.o., účasť na DR, uplatňovanie pôsobnosti VZ 

- podpisy zmlúv, zverejnené v zmysle zákona o verejnom prístupe k informáciám na 

webovom sídle obce,  

- na predošlých 21. zasadaniach ObZ bolo prijatých 274 uznesení, HK vykonáva 

kontrolu plnenia uznesení v zmysle zákona a plánov HK  
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- rokovanie so zástupcami ECAV k výsledkom presbytéria k evanjelickému cintorínu 

a chodníku do cintorína na pozemkoch vo vlastníctve ECAV, 

- projektová príprava rekonštrukcie miestnych komunikácií, chodníky, konzultácie 

s projektantom, prebieha geodetické zameranie,   

- práce v  Spoločnom stavebnom úrade, vybavovanie spisov, vydanie 

územnoplánovacích informácií, pracovné stretnutie s poslancami ObZ,  

- stretnutia k územnému rozhodnutiu, pracovné porady SSÚ, 

- pracovné stretnutia RSC BB k rekonštrukcii ciest 2420, 2417, 2422, 

- pracovné stretnutie s SPF k prevodu vlastníckych práv SR v prospech obce,  

- zasadnutia mikroregiónu Severné Podpoľanie, 

- pracovná porada starostov okresu BB -  Reg. ZMOS, prezentácia usmernenia EÚ a 

služieb k ochrane osobných údajov (GDPR) 

- zimná údržba – realizácia údržby spol. Agro Poniky 

- 2016/2017   - 3 109,34 € 

- 2017/2018  -  3 758,86 € 

- príprava odčlenenia nečistených plôch TTP v majetku obce z nájmu a ich nájom pre 

OPL spol. s.r.o., príprava prevodu do LP, alebo pestovania lesa po náletových 

drevinách, 

- príprava projektu výstavby telocvične pri ZŠ s MŠ Štefana Žáryho  v Ponikách,  

- konštituovanie Rady školy (už boli 2 zasadania),  

- práce na záverečnom účte za rok 2017 

- príprava zásad participatívneho rozpočtu 

- schvaľovací proces prípravy Územného  plánu sídelného útvaru Poniky, Zmeny 

a doplnky č. 7, 

- príprava publikácie/monografie o Obci Poniky,  

- zápisy do Kroniky obce v zmysle VZN 

- stav účtov ku dňu 14.03. 2018  spolu 1 383 842,62 eur. 

 

Verejné obstarávanie: 

 Príprava VO na KD PL, ukončené aukciou 13.3. 2018 PHZ 314 817,00 eur 

víťazná ponuka v aukcii  PUR-STAV 308 200,00 eur, 

 Príprava na VO projektanta na telocvičňu, 

 Príprava na VO projektanta na Zariadenie pre seniorov 

 Príprava VO na rekonštrukciu šatní areálu Horedolinie 

Projekty vo vývoji/realizácii: 

 Stavebné konanie na stavbu verejného osvetlenia - Molitoriska,  

 príprava projektu „Dom seniorov Poniky“, dokončená tvorba feasibility study 

(EFO s.r.o) projekt 

 Rozvádzače  VO – realizácia podľa  požiadaviek SSE 
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 Projekt na úpravu športového areálu Horedolinie Dotácia SFZ na rekonštrukciu 

šatní 10 000 eur, predpokladaná hodnota (PHZ) 51  827,00 eur 

 Pokračovanie arboretizácie 

Kultúrne a športové aktivity: 

 Novoročná čaša vína 10. január 2018 

 Ponická zabíjačka 13. január 2018 

 Oslavy MDŽ 8.3. 2018 

 „Ponike, Ponike ...“ dokumentárny film o Ponikách, zvykoch, tradíciách - 

M.  Kosec a nositelia tradícií materiál na ObZ 

Pripravované aktivity:  

 Ponická fujarka, termín konania 18.3 2018 

 DFF a stretnutie rodákov a priateľov obce, termín konania  2.- 3. 6. 2018 

 Krajské kolo súťaže mladých hasičov „Hra Plameň“, termín konania 9. 6.2018 

 Deň otvorených dverí Biosférickej rezervácie Poľana, termín konania  

8.- 9.  6.  2018 

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Zobralo  na vedomie 

Informatívnu správu o aktivitách starostu obce. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č. 5  Správa o kontrolnej činnosti kontrolórky Obce Poniky 

Pod bod 5.1. Správa hlavnej kontrolórky Obce Poniky o kontrolnej činnosti 

Predložila hlavná kontrolórka Obce Poniky.  

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Správy č. 4/2017 a 1/2018  hlavnej kontrolórky Obce Poniky o kontrolnej činnosti. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č. 5  Správa o kontrolnej činnosti kontrolórky Obce Poniky 

Pod bod 5.2. Správa hlavnej kontrolórky Obce Poniky o kontrolnej činnosti za rok 2017 

Predložila hlavná kontrolórka Obce Poniky.  

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Správa hlavnej kontrolórky Obce Poniky o kontrolnej činnosti za rok 2017. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č. 6  Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 1/2018 o podmienkach predaja 

výrobkov a poskytovania služieb na trhových miestach 

Predložila Ing. Jana Ondrejková, referentka OcÚ Poniky: 

Otázka: 

Roman Meško, poslanec ObZ: čas predaja vo VZN je v §7 ods. 2 pri príležitostných trhoch 

piatok až nedeľa od 8.00 hod. do 20.00 hod.- nebude s týmto problém napr. pri Detskom 

folklórnom festivale ?  

Ing. Ondrejková, zamestnanec OcÚ: v bode 8 je navrhnuté ObZ schváliť VZN č. 3/2018 

o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb, kde je čas v prevádzkach 

pohostinskej činnosti v rozmedzí v piatok a v sobotu do 23.00 hod.. Zároveň informovala 

poslancov, že fyzická a právnická osoba, ktorá chce predávať výrobky alebo poskytovať služby 
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musí mať vydané povolenie obce na predaj výrobkov alebo poskytovania služieb, v ktorom je 

možné upraviť čas predaja. 

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Schválilo  

Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 1/2018 o podmienkach predaja výrobkov 

a poskytovania služieb na trhových miestach. 

B) Zrušilo 

Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 7/2004 zo dňa 10.11.2004 o podmienkach 

predaja výrobkov a poskytovania služieb. 

Hlasovanie: 9/0/0/ 

K bodu 7. Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 2/2018 Trhový poriadok 

Predložila Ing. Jana Ondrejková, referentka OcÚ.: 

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Schválilo  

Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 2/2018 Trhový poriadok 

B) Zrušilo 

Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 6/2004 Trhový poriadok zo dňa 10.11.2004. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č. 8 Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 3/2018 o pravidlách času 

predaja v obchode a času prevádzky služieb 

Predložila Ing. Jana Ondrejková, referentka OcÚ: 

Otázka: 

Ing. Roman Resl, poslanec ObZ: podľa §2 ods. 1, písm. b) je čas otvorenej terasy od 7.00 hod. 

do 22.00 hod. pondelok až nedeľa. Je terasa prevádzkovaná Miroslavom Šávoltom ml. na 

Námestí Štefana Žáryho letná terasa ? 

Ing. Ondrejková, zamestnanec OcÚ: terasa na Námestí Štefana Žáryho je uzavretá a používa sa 

celoročne, t. j. platí pre ňu čas od 7.00 hod do 22.00 hod. pondelok, utorok, streda, štvrtok, 

nedeľa a čas od 7.00 hod. do 23.00 hod. piatok a sobota.  

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Schválilo  

Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 3/2018 o pravidlách času predaja v obchode 

a času prevádzky služieb. 

B) Zrušilo 

Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 3/2005 o pravidlách času predaja v obchode 

a času prevádzky služieb. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č.  9 Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 4/2018, ktorým sa vyhlasujú 

záväzné časti územného plánu sídelného útvaru Poniky podľa Zmien a doplnkov č. 7 

Predložil Bc. Ondrejko, prednosta OcÚ Poniky: 

Hlavný riešiteľ dodatku č. 7 ÚPD je Ing. arch. Vladimír Paško. Obstarávanie pre obec 

zabezpečil Ing. arch. Pavel Bugár, eR STAR, s.r.o., Banská Bystrica ako odborne spôsobilá 

osoba. Spoločnosť eR STAR, s.r.o., IČO 36648752 zapísaná v Obchodnom registri Okresného 

súdu Banská Bystrica v oddiele Sro, vložka č. 11612/S. 

Prerokovanie návrhu ÚPD bolo oznámené dňom 20.10.2017 na úradnej tabuli Obce Poniky 

a na webovom sídle obce (kde je zverejnené doteraz v archíve), oznámenie bolo vyvesené po 

dobu 30 dní, t. j. od 20.10.2017 do 20.11.2017.  

Otázka: 

Marek Matuška, poslanec ObZ: v § 3 ods. 3 je uvedené: 

Počas výstavby obecnej kanalizácie a čistiarne odpadových vôd vybudovať kanalizačné 

rozvody na funkčných plochách 7/3, 7/6. Do vybudovania verejnej kanalizácie a čistiarne 
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odpadových vôd je potrebné odvádzanie a zneškodňovanie splaškových odpadových vôd 

z riešeného územia riešiť v zmysle platnej legislatívy iným spôsobom. Aký je to spôsob ? 

Ing. arch. Bugár, spracovateľ ÚPD: keďže v obci nie je vybudovaná kanalizácia a čistička 

odpadových vôd, odkanalizovanie bude riešené do nepriepustných žúmp. 

Starosta obce: oznámil prítomným, že dňa 13.3.2018 o 15.30 hod. boli doručené na 

Obecný úrad 2 dokumenty: „Petícia proti výstavbe novej ulice a vyvlastňovaniu v obci Poniky“ 

reg. č. R 2018/000710 (ďalej len „petícia“) a „Hromadný protest občanov Poník proti Zmenám 

a doplnkom č. 7 k územnému plánu sídelného útvaru Poniky“ reg. č. R 2018/000711 (ďalej len 

„protest“).  Z obsahu dokumentov a ich povahy vyplýva, že ide o námietky proti dodatku č. 7 

ÚPD. 

Starosta v súvislosti s petíciou ďalej uviedol, že osobou určenou v petícii na 

zastupovanie v styku s orgánom verejnej moci je Ján Diško a že petičný výbor tvorí  predseda 

Ján Diško, Poľná ulica 127, Poniky, členovia: Ing. Katarína Puskailerová, Poľná ulica 126, 

Poniky a Mgr. Lenka Hrašková, Poľná ulica 124, Poniky. Petícia bola podaná v zmysle zákona 

č. 85/1990 Zb. o petičnom práve (ďalej len „zákon o petičnom práve“).  

Starosta ďalej uviedol, že v  zmysle § 11 ods. 4 písm. c) zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení: „Obecnému zastupiteľstvu je vyhradené schvaľovať územný plán obce 

alebo jej časti a koncepcie rozvoja jednotlivých oblastí života obce“.  

V zmysle § 5c zákona o petičnom práve: „Ak je predmetom petície činnosť orgánov 

územnej samosprávy, jej poslancov alebo štatutárneho orgánu organizácie, ktorej 

zriaďovateľom je orgán územnej samosprávy, petíciu vybavuje príslušný orgán územnej 

samosprávy.“. V tomto prípade je príslušným orgánom  Obecné zastupiteľstvo.  

Podľa § 5d ods. 1 zákona o petičnom práve: „Ak petíciu podporí aspoň 10 000 osôb, 

prerokuje ju príslušný orgán verejnej moci s pôsobnosťou pre celé územie Slovenskej republiky 

so zástupcom a petičným výborom. Ak v petícii nie je určený petičný výbor, má zástupca právo 

prizvať na prerokovanie najviac ďalšie dve osoby.“.  

Podľa § 5d ods. 2 zákona o petičnom práve: „Iný vecne príslušný orgán verejnej moci 

ako orgán verejnej moci uvedený v odseku 1 prerokuje petíciu so zástupcom a petičným 

výborom vtedy, ak petíciu podporilo najmenej 1000 osôb alebo aspoň 8% osôb oprávnených 

voliť do orgánov samosprávy obce, ktorej bola petícia určená.“ 

Podľa § 5 ods. 3 zákona o petičnom práve: „Orgán verejnej moci, ktorému bola petícia 

doručená, je povinný petíciu prijať. Ak z obsahu petície vyplýva, že nie je príslušný vybaviť ju, 

petíciu do desiatich pracovných dní odo dňa jej doručenia postúpi príslušnému orgánu verejnej 

moci a oznámi to zástupcovi. Ak nie je príslušný na vybavenie jej časti, kópiu petície s uvedením 

príslušnej časti do desiatich pracovných dní postúpi príslušnému orgánu verejnej moci a 

oznámi to zástupcovi. Pri postúpení petície podanej elektronicky postupuje orgán verejnej moci 

podľa osobitného predpisu.“  

Podľa § 5 ods. 5 zákona o petičnom práve: „Príslušný orgán verejnej moci je povinný 

prešetriť a vybaviť petíciu tak, aby zistil skutočný stav veci, jeho súlad alebo rozpor s právnymi 

predpismi a verejným alebo iným spoločným záujmom. Výsledok vybavenia petície písomne 

oznámi do 30 pracovných dní od doručenia petície alebo od odstránenia jej nedostatkov podľa 

odseku 4 zástupcovi. Vo zvlášť zložitých prípadoch, príslušný orgán verejnej moci písomne 

oznámi zástupcovi, že petícia sa vybaví v lehote najneskôr do 60 pracovných dní. Ak tento zákon 

neustanovuje inak, pri prešetrení petície sa primerane postupuje podľa osobitného predpisu.“ 

Podľa § 5 ods. 7 zákona o petičnom práve: „Orgán verejnej moci je povinný zverejniť 

výsledok vybavenia petície na svojom webovom sídle, ak ho má zriadené a na elektronickej 

úradnej tabuli, ak to technické podmienky umožňujú, a to do desiatich pracovných dní od jej 

vybavenia. Povinnosti podľa osobitných predpisov nie sú prvou vetou dotknuté.“  

 Starosta potom s poukázaním na príslušnú právnu úpravu uviedol, že z doposiaľ 

uvedeného vyplýva, že petícia doručená na obecný úrad bola doručená na nesprávny orgán 

a preto v zákonnej lehote desiatich pracovných dní od jej doručenia postupuje petíciu 

príslušnému orgánu, ktorým je obecné zastupiteľstvo. Čo aj krátkou cestou urobil. Starosta obce 
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v tejto súvislosti tiež uviedol, že o tejto skutočnosti bude informovať zástupcu, t. j. osobu 

určenú v petícii na zastupovanie v styku s orgánom verejnej moci  (ďalej len „zástupca“). 

Starosta následne oznámil, že ku dňu podania petície bolo v Obci Poniky 1264 

oprávnených voličov. Viac ako 8 % z počtu 1264 oprávnených voličov predstavuje viac ako 

100 oprávnených voličov, pričom podľa v sprievodnom liste ktorým bolo doručené „Petícia 

proti výstavbe novej ulice a vyvlastňovaniu v obci Poniky“ reg. č. R 2018/000710 je uvedené 

„  Petíciu doteraz podporilo 210 občanov Poník a ďalších dotknutých osôb – majiteľov alebo 

užívateľov nehnuteľností v Obci Poniky. V súlade s petičným právom petíciu podpísalo aj 

niekoľko neplnoletých osôb vo veku nad 15 rokov“   Z uvedeného vyplýva, že boli naplnené 

predpoklady ustanovené v § 5 ods. 2 zákona o petičnom práve, a teda obecné zastupiteľstvo 

prerokuje petíciu so zástupcom a petičným výborom. ObZ je povinné petíciu prerokovať na 

ObZ a umožniť vyjadriť sa zástupcom petície.  

Vzhľadom k tomu, že ako bod programu zasadania ObZ je i návrh na schválenie 

dodatku č.7 ÚPD, proti ktorému petícia a protest smeruje, obrátil sa starosta obce na ObZ so 

žiadosťou o prerokovanie petície so zástupcom a petičným výborom na dnešnom zasadaní 

ObZ, a to pred rokovaním  ObZ o návrhu na schválenie dodatku č.7 ÚPD. V tejto súvislosti 

starosta požiadal zistiť prítomnosť zástupcu a petičného výboru na rokovaní ObZ, ktorých 

prítomnosť bola zistená.  

Starosta následne oznámil zástupcovi, že petícia bola postúpená ObZ Obce Poniky, 

ktoré je oprávnené rozhodovať o zmene ÚPD obce. Predmetné oznámil podľa § 5 ods. 3 zákona 

o petičnom práve.  

Starosta navrhol prítomným poslancom ObZ, aby rokovanie k prerokovávaniu petície 

a protestu viedol niektorý z poslancov. Nakoľko žiadny z poslancov ObZ neprejavil záujem 

viesť rokovanie o tomto bode, starosta viedol rokovanie ObZ aj k tomuto prerokovávanému 

bodu. 

Udelil v zmysle § 5 zákona o petičnom práve slovo zástupcovi  a predsedovi petičného výboru 

alebo jeho členom, ktorými sú: 

Ján Diško, Ing. Katarína Puskailerová, Mgr. Lenka Hrašková. 

 

Ing. Puskailerová, člen petičného výboru: otázka: sú uvedené nezrovnalosti čo sa týka 

územného plánu pýtam sa p. Bugára vo veci  alternatívneho odkanalizovania prečo to nebolo 

uvedené v dodatku? 

Ing. arch. Bugár, spracovateľ ÚPD: územný plán je predmetom rokovania s príslušnými 

inštitúciami, vec mohla byť doplnená na základe rokovania. Slovenský vodohospodársky 

podnik, š. p. požiadal o odkanalizovane  náhradným spôsobom.  

Ing. Puskailerová, člen petičného výboru: otázka: Prečo je v záväznej časti kap. 11 v texte 

Obslužné komunikácie uvedená cesta C3 (7/3,7/6)  a v zozname verejnoprospešných stavieb je 

uvedená cesta C1 (7/3,7/6). Medzi týmito dvomi typmi ciest je veľký rozdiel, hlavne v šírke 

cesty.  

Ing. arch. Bugár, spracovateľ ÚPD: je to preklep. Súvisí s bodom 4.  

Ing. arch. Bugár, spracovateľ ÚPD zároveň navrhol doplniť návrh uznesenia nasledovne: 

upraviť v záväznej časti kap. 11 text Obslužné komunikácie C1 (7/3,7/6) na obslužné 

komunikácie C3 (7/3,7/6) a taktiež v tom zmysle upraviť aj návrh VZN obce. 

Ing. Puskailerová, člen petičného výboru: ako bude riešený vstup po ceste pri RD s.č. 122, môže 

byť narušená statika, a akým spôsobom sa zabezpečí vstup vlastníkovi na pozemok ? 

Starosta obce: majiteľ pozemku a dotknuté osoby budú účastníkmi konania v územnom konaní, 

v rámci ktorého budú môcť  podať svoje námietky a pripomienky. 

Ing. Puskailerová, člen petičného výboru : prečo sa to tak navrhlo? Podľa štúdie 

uskutočniteľnosti tade majú chodiť nákladné autá.  

Ing. arch. Bugár, spracovateľ ÚPD: výkres číslo jedna – v pôvodnej ÚPD je ČOV, ktorá sa 

presunie inde a budú tam rodinné domy. 
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Mgr. Hrašková, člen petičného výboru: mám verziu mapy, ktorá bola určená občanom na 

pripomienkovanie a v porovnaní s finálnou verziou sú tam rozdiely. Mám podozrenie, že 

občania nemajú správne informácie.  

Ing. arch. Bugár, spracovateľ ÚPD: územný plán je predmetom prerokovania. Vlastník 

namietal, že tam chce mať rodinný dom. Bolo vyhovené pripomienke vlastníka pozemku, 

jednalo sa o riešené územie. Rozlišujme dve veci: pripomienka firmy CROSIER s.r.o., ktorá 

žiadala rozšíriť plochu, ktorá nebola predmetom predmetných zmien a doplnkov – nevyhovelo 

sa.. Kompetentným je Okresný úrad Banská Bystrica, odbor výstavby a bytovej politiky. 

Mgr. Hrašková, člen petičného výboru: odkanalizovanie do žúmp, podľa nového zákona si budú 

musieť obce vybudovať kanalizácie, tak prečo nevybudovať rovno kanalizáciu. 

Ing. arch. Bugár, spracovateľ ÚPD: veľa ľudí sa odmieta pripojiť na kanalizáciu, preto sa 

zákonom ustanovilo, že ak je v obci kanalizácia musia sa napojiť. 

Starosta obce: je prijaté usmernenie EÚ, obce nad 2000 obyvateľov sú povinné vybudovať 

kanalizáciu, návrh na mikroregióne Severné Podpoľanie sa zvažovalo odkanalizovanie obcí 

Poniky, Oravce, Dúbravica, Čerín, Hrochoť, prípadne Sebedín-Bečov. Predbežná štúdia na 

kanalizáciu v obci Poniky hodnota 6 až 7 mil. Eur. Obec nie je oprávneným žiadateľom na 

finančné prostriedky z eurofondov. Ohľadne domových čističiek som sa zúčastnil na rokovaní 

na Okresnom úrade BB – domové ČOV sa častokrát neprevádzkujú v zmysle zákona 

a prevádzkového poriadku. Prevádzkovatelia ČOV by mali predkladať výsledky vzoriek. 

V tomto prípade bude zvýšená kontrola zo strany orgánov životného prostredia. Vlastníci žúmp 

budú zákonom ustanoveným orgánom dokladovať vyťahovanie žúmp a uloženie odpadu zo 

žúmp. 

Mgr. Hrašková, člen petičného výboru: obec ide investovať do ciest a potom ich budete 

rozkopávať. Hovorím o cestách v rámci zmien a doplnkov a nad Poľnou ulicou. 

Starosta obce: cesta k domu seniorov existuje, nejedná sa o výstavbu novej cesty. Na 

stavebných pozemkoch nad Poľnou ulicou sa budú osádzať potrubia na odkanalizovanie 

dažďových vôd. 

Mgr. Hrašková, člen petičného výboru: odkanalizovanie je navrhnuté v pôvodnom územnom 

pláne. Prečo ste nás neoslovili, prečo ste nezvolali verejné zhromaždenie. 

Starosta obce: prečo sa občan nezaujíma o to, čo sa v obci pripravuje, zámery boli prerokované 

na ObZ, informovanie  cez obecné tabule, rozhovory s poslancami ObZ, webové sídlo, 

Ponického  spravodajcu.  O tomto pláne ste vedeli. 

Mgr. Hrašková: toto ste v rozhlase nevyhlásili, ale povinnosť zaplatiť dane áno, aby Vám neušli 

peniažky. 

Starosta obce: Iné dotknuté osoby a obyvatelia sa o veci dozvedeli. 

Mgr. Hrašková, člen petičného výboru: otázka do pléna vedeli ste o výstavbe zariadenia domu 

seniorov a výstavbe IBV? 

Ing. Peter Matula, poslanec ObZ: rodina Hrašková bola oboznámená s odkúpením záhrady pri 

rokovaní so starostom a zástupcami obce. 

Prednosta OcÚ: prečítal zápisnicu zo stretnutia k návrhu zámene pozemkov konané v mieste 

sídla Obecného úradu dňa 23.6.2016 o 8.00 hod. s majiteľom dotknutého pozemku a úradný 

záznam zo dňa 30.6.2016. 

Mgr. Hrašková, člen petičného výboru: aj tak sme nič nevedeli a nemáme žiadny záznam, 

žiadala si pozrieť podpis pána Jána Hrašku na zápise. Po nahliadnutí do spisu konštatovala, že 

má pochybnosti o pravosti podpisu. 

Starosta obce: Práve ste vzniesli obvinenie, že niekto sfalšoval podpis majiteľa pozemku p. Jána 

Hrašku st., trvale bytom Poľná ulica 124, Poniky ? 

Starosta obce: keď sme rokovali pred domom majiteľa dňa 30.6.2016, vyšli ste spoza brány RD 

č. 124, kde býva majiteľ RD Ján Hraško. 

Mgr. Hrašková, člen petičného výboru: radšej nie, nespochybňujem, nie som si istá. Prečo ste 

nezvolali verejné zhromaždenie? 
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Starosta obce: nebol dôvod, ako už uviedol obstarávateľ Ing. arch. Pavel Bugár všetko bolo 

zverejnené, proces schvaľovania bol v súlade s právnym poriadkom. Neskoro ste sa začali o to 

zaujímať. Informácie ste získavali aj z webového sídla obce. Všetko si viete pozrieť na 

webovom sídle. 

Mgr. Hrašková, člen petičného výboru: splnili ste si len svoju zákonnú povinnosť. 

Starosta obce: vaše stanovisko je stále zamietavé, argumenty  neakceptujete. Uskutočnili sa aj 

iné rokovania. Na naliehanie niektorých obyvateľov vlastníci voľných pozemkov ich nepredali, 

aby si nepokazili vzťahy so susedmi. Veľmi dobre viete, že ste zmeškali termíny na 

pripomienkovanie, urobili ste rozruch. V hromadnom proteste sú uvedené aj údaje osočujúceho 

charakteru. V susedstve cesty sú pozemky vo vlastníctve SR alebo v správe SPF, ktorý môže 

pri verejnom záujme SPF previesť na obec. Pani Puskailerová viete, že každá stavba musí prejsť 

stavebným konaním, nie je možné vydať stavebné povolenie, keď nie je prístupová cesta, alebo 

nespĺňa podmienky zákona. Máme stanovisko SSE, a.s. – zmena transformátora, 

Stredoslovenská vodárenská spoločnosť, a.s. bude riešiť dodávku vody, Slovenský 

vodohospodársky podnik, š.p.  nemá pripomienky k odkanalizovaniu dažďovej vody a zvedenie 

do recipientu Vladárka. 

Mgr. Hrašková, člen petičného výboru: v návrhu VZN je v § 4 uvedené: rešpektovať špecifický 

ráz vidieckeho priestoru a pôvodný charakter zástavby. Ak nad staré gazdovské domy dáte ulicu 

s katalógovými domami, ako to bude vyzerať? Ulice budú nad sebou nalepené. Ľudia budú 

natlačení. Takýto typ ulice v nikde v obci nie je. 

Starosta obce: takýchto ulíc máme v obci viac: Hriadky, Molitoriska, Na píle, Poľná ulica. 

Michal Šávolt, poslanec ObZ: keď už porovnávate, ja som vyrastal na Dolnej ulici 61 a všade 

okolo sú domy.  

Mgr. Hrašková, člen petičného výboru: máme tam určitý statusquo a výstavbou sa to zmení. 

Vadí nám, že sme o tom nevedeli. Prečo nám tam chcete postaviť domy? Len preto, aby ste si 

naplnili volebný plán? 

Starosta obce: dva roky sme pracovali na zachovaní a zveľaďovaní majetku obce. Tvrdo sme 

pracovali na tom, aby boli v OPL, spol. s r.o. dosahované dobré výsledky, v roku 2018 

plánujeme do obce príjmy 482 000 eur  nájomné + dividendy. Nezanedbateľné sú príjmy 

z nájmu poľnohospodárskej pôdy. Tu je dávno plánovaná výstavba rodinných domov. Nemôžte 

brániť rozvoju obce. V hromadnom proteste je veľa nekorektností. Garantujem, že bude 

urobený geologický prieskum na mieste výstavby verejných budov. 

Michal Šávolt, poslanec ObZ: je ponuka pre Hraškovcov ešte aktuálna? 

Starosta obce: ponuku nikto nestiahol. Ponuka je podľa mňa veľkorysá. Bola na tomto zasadnutí 

prečítaná  v zápise z rokovania s majiteľom pozemku pánom Jánom Hraškom st. 

Mgr. Hrašková, člen petičného výboru:  cesta, ktorú sme museli odkúpiť bola vždy naša. 

Starosta obce: ja nezastupujem len Vás, ale aj ostatných obyvateľov, ktorí chcú stavať. Na 

pozemkoch vo vlastníctve obce, ide o verejný záujem. 

Mgr. Hrašková, člen petičného výboru: boli iné varianty na zasadnutí komisie? 

Ing. Puskailerová, člen petičného výboru: pripomienka pred 3 dňami majú poslanci dostať 

materiál. Chybu C1 ste si mali všimnúť. Ak sa do VZN urobí zásah myslím si, že VZN bude 

neplatné. Ak ma prizvete do komisií, k veciam, ktoré ovládam budem rada, zatiaľ ma nikto 

nepožiadal. 

Starosta obce: je to v kompetencii ObZ. Materiál poslanci dostali určite v zákonom stanovenom 

termíne. Vítam ochotu pani Puskailerovej a žiadam ObZ zvážiť a navrhnúť ju do niektorej 

komisie ObZ. 

Na požiadanie bolo udelené slovo aj ďalším občanom: 

p. Kratochvílová, občianka obce: dotýka sa ma chodník, nereagovala som v čas, pracujem mimo 

obce. Medzi mojím a susedovým domom má stáť trafostanica. Ako je možné, že je tam 

naplánovaná trafostanica. Ja som dom kúpila v roku 1995 a v roku 1999 je v ÚPD trafostanica, 

keďže ochranné pásmo je 10 metrov, nebudem súhlasiť. 
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Starosta obce: trafostanica je stavba pri ktorej musí prebehnúť územné a stavebné konanie. Na 

takúto stavbu nikto nevydá rozhodnutie ak nebude spĺňať podmienky. 

Ing. arch. Bugár, spracovateľ ÚPD: trafostanica je v pôvodnom pláne z roku 1999. 

Starosta obce: v minulosti tam chodník bol. Prečo ste sa ako občan v roku 1999 pri tvorbe 

a schvaľovaní ÚPD o to nezaujímali? 

p. Kratochvílová, občianka obce: pri najbližšej aktualizácie ÚPD žiadam vyhodiť trafostanicu 

od môjho domu. 

p. Mastiš, občan obce: ak som správne pochopil, toto je návrh územného plánu, ak bude 

výstavba musí prejsť územným konaním, budem oslovený ako účastník? Má to ísť mojou 

záhradou. 

Starosta obce: vlastníci susedných nehnuteľností sú účastníci konania zo zákona.  

Mgr. Hrašková, členka petičného výboru: cez pozemku pána Mastiša má ísť kanalizácia. My 

nechceme brániť rozvoju, ale vždy budeme proti tejto výstavbe. Vieme, že treba stavať ale bude 

to na náš úkor. 

p. Gavalda, občan obce: musí cesta ísť popred domy Hraškovcov a Boháčikovcov? Cesta by 

mohla ísť od križovatky z hlavnej cesty – dolu cez potok. 

Starosta obce: nemohla, nakoľko všetko sú to súkromné pozemky. Keď bude územné konanie 

a budete dotknutá osoba, budete prizvaný. 

Mgr. Hrašková, člen petičného výboru: je viac návrhov miesta výstavby domova dôchodcov? 

Starosta obce: navrhovaná cesta cez Poľnú ulicu je cesta pre malé autá asi do 3,5 t, nie cesta 

pre veľké vozidlá, má viesť do areálu budúceho zariadenia pre seniorov podľa návrhu 

architektonického riešenia aj z hľadiska bezpečnosti.  

Starosta obce:  v proteste tiež uvádzate, že stavba zariadenia pre seniorov sa nachádza 

v centrálnej časti obce, hneď na začiatku sme hľadali vhodné pozemky, všade sme narážali na 

veľký počet vlastníkov, obec má veľa pozemkov, ale mimo intravilánu. Nie je pravda, že to 

bude domov dôchodcov pre bohatých. Pri schvaľovaní poplatkov bude jasne stanovené 

podmienky, napr. úľavy pre občanov Obce Poniky. Nie je ešte spracovaný projekt. Až 

v projekte bude špecifikovaný počet postelí, počet a parametre budov, veľkosť izieb 

a vybavenie. Z rozpočtu obce je možné financovať slabšie skupiny obyvateľov. Financujeme 

školské zariadenia teda mladú generáciu obyvateľov, obec musí nájsť finančné prostriedky aj 

pre seniorov. 

Mgr. Hrašková, člen petičného výboru: ja nie som proti výstavbe ale nie v tejto lokalite za Vami 

určenú cenu. Je to podmáčaná lokalita.  

Starosta obce: tu prítomný pán Šávolt Vám povie ako bola lokalita podmáčaná a aj ja viem, kde 

bola šarina pod domami Hunáka a Nikla a domy im stoja. Každá stavba musí byť odvodnená. 

Odvodnenie stavby bude zrejme gravitačné do vodného toku Vladárka. 

Starosta obce: odkiaľ viete o sume výstavby, vy ste zhotoviteľom výkazu výmeru? Cenu 

stanoví výkaz výmer stavebného projektu – a ten ešte nie je vyhotovený.  

Hlavná kontrolórka: pri hľadaní iných lokalít na výstavbu sme narazili na problém s veľkým 

počtom vlastníkov. 

Mgr. Hrašková, člen petičného výboru: máte však iné pozemky. 

Starosta obce: je to vhodné miesto pre seniorov, prechádzky po miestnej komunikácii do centra 

obce, vychádzky do blízkej prírody, rovinatý terén a ďalšie podmienky hodné zreteľa pre takéto 

zariadenie.  

Ing. Roman Resl, poslanec ObZ: komisia sa nezišla, k pripomienke sme  jednali sme s pánom 

Hraškom a Diškom. Z týchto jednaní vychádza, že proti tejto výstavbe nie je nikto. Vadí im 

prístupová cesta okolo pána Dišku. Je to však vec stavebného povolenia. Bude riešený priamo, 

keď výstavba pôjde. Ďalej obslužná cesta k stacionáru, taktiež to bude vec stavebného konania 

v zmysle zákona. 

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 
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A ) Schválilo 

A.1. Územný plán sídelného útvaru Poniky, Zmeny a doplnky č. 7 s týmito zmenami: 

a) V záväznej časti, v kap. 2 odsek vylučujúce podmienky doplnený o: 

- Ubytovacie zariadenia (ako napr. penzióny a pod.) a zariadenia spoločného 

stravovania. 

b) V záväznej časti, v kap. 11 zoznam verejnoprospešných stavieb doplnený v znení:  

- budovy zariadenia sociálnych služieb pre osoby, ktoré dosiahli dôchodkový vek 

(7/1) 

c) V záväznej časti, v kap. 11 zoznam verejnoprospešných stavieb doplnený v znení: 

-  hospodárske budovy nevyhnutné pre chod zariadenia sociálnych služieb 

d) V záväznej časti, v kap. 11 zoznam verejnoprospešných stavieb doplnený v znení: 

-  drobné stavby plniace doplnkovú funkciu zariadenia sociálnych služieb  

      e) v záväznej časti kap. 11 text Obslužné komunikácie C1 (7/3,7/6) zmeniť na obslužné 

komunikácie C3 (7/3,7/6) a v kap. 9 bod 1. obslužné komunikácie C1 zmeniť na C3. 

 

A.2.  Spôsob prerokovania návrhu Územného plánu sídelného útvaru Poniky, Zmeny a doplnky 

č. 7 a rozhodnutie o námietkach a pripomienkach vznesených pri jeho prerokovaní. 

 

A.3. Všeobecne záväzné nariadenie obce Poniky č. 4/2018, ktorým sa vyhlasujú záväzné časti 

Územného plánu sídelného útvaru Poniky podľa Zmeny a doplnku č. 7  s týmito zmenami: 

a) v § 2 ods. 2,  časť vylučujúce podmienky doplnená v znení: 

- Ubytovacie zariadenia (ako napr. penzióny a pod.) a zariadenia spoločného 

stravovania. 

b) v § 8, zoznam verejnoprospešných stavieb doplnené písmeno d) v znení 

- budovy zariadenia sociálnych služieb pre osoby, ktoré dosiahli dôchodkový vek 

(7/1) 

c) v §8, zoznam verejnoprospešných stavieb doplnené písmeno e) v znení: 

-  hospodárske budovy nevyhnutné pre chod zariadenia sociálnych služieb 

d) v §8, zoznam verejnoprospešných stavieb doplnené písmeno f) v znení:  

- drobné stavby plniace doplnkovú funkciu zariadenia sociálnych služieb  

e) v § 8 zoznam verejnoprospešných stavieb v bode a) zmeniť obslužná komunikácia C1 

(7/3, 7/6) na komunikáciu C3 (7/1, 7/6) a v § 6 ods. 1 písm. a) zmeniť obslužné 

komunikácie C1 na obslužné komunikácie C3 

Hlasovanie: 8/0/1  Za 8 

Proti 0 

Zdržal sa:1 Ing. Ľubomír Klementis 

 

K bodu č.  10 Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 5/2018 o určení dotácie na 

mzdy a prevádzku na žiaka základnej umeleckej školy, dieťa materskej školy a dieťa 

školského zriadenia 

Predložila  Božena Bukvajová, referent OcÚ Poniky: 

Marek Matuška, poslanec ObZ: Komisia školstva odporúča Obecnému zastupiteľstvu Obce 

Poniky upraviť znenie v §3 ods. 5 nasledovne: Obec Poniky poskytuje dotáciu pre školský klub 

podľa počtu žiakov navštevujúcich školský klub detí. 

Zároveň Komisia školstva odporúča Obecnému zastupiteľstvu Obce Poniky upraviť znenie 

v  §2 ods. 3 písm. a) a b) nasledovne:  

a) detí materskej školy, žiakov 0. až 5. ročníka navštevujúcich školský klub detí, žiakov 

základnej umeleckej školy v individuálnej forme vyučovania, žiakov základnej umeleckej školy 

v skupinovej forme vyučovania k 15. septembru predchádzajúceho kalendárneho roka 

vzhľadom k roku na ktorý sa dotácia žiada, ktoré škola vykázala v štatistickom výkaze o počte 
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žiakov základných umeleckých škôl, detí materských škôl a školských zariadení a poslucháčov 

jazykových škôl v územnej pôsobnosti obce, t. j. vo výkaze Škol (MŠVVŠ SR) 40-01, 

b) žiakov základnej školy k 15. septembru predchádzajúceho kalendárneho roka na účely 

financovania zariadenia školského stravovania. 

Prednosta: Rada školy súhlasila s návrhom VZN, zmena v § 3 ods. 5 je už zapracovaná v návrhu 

VZN 

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Schválilo 

Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 5/2018 o určení dotácie na mzdy a prevádzku 

na žiaka základnej umeleckej školy, dieťa materskej školy a dieťa školského zriadenia v zmysle 

doplneného návrhu s úpravou znenia §2 ods. 3 písm. a) a b) nasledovne:  

 a) detí materskej školy, žiakov 0. až 5. ročníka navštevujúcich školský klub detí, žiakov 

základnej umeleckej školy v individuálnej forme vyučovania, žiakov základnej umeleckej školy 

v skupinovej forme vyučovania k 15. septembru predchádzajúceho kalendárneho roka 

vzhľadom k roku na ktorý sa dotácia žiada, ktoré škola vykázala v štatistickom výkaze o počte 

žiakov základných umeleckých škôl, detí materských škôl a školských zariadení a poslucháčov 

jazykových škôl v územnej pôsobnosti obce, t.j. vo výkaze Škol (MŠVVŠ SR) 40-01, 

b) žiakov základnej školy k 15. septembru predchádzajúceho kalendárneho roka na účely 

financovania zariadenia školského stravovania. 

 

B) Zrušilo 

Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 4/2017 o určení dotácie na mzdy a prevádzku 

na žiaka základnej umeleckej školy, dieťa materskej školy a dieťa školského zriadenia. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č.  11 Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 6/2018 o určení miesta a času 

zápisu dieťaťa na plnenie povinnej školskej dochádzky 

Predložil prednosta OcÚ Poniky: 

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Schválilo 

Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 6/2018 o určení miesta a času zápisu dieťaťa na 

plnenie povinnej školskej dochádzky. 

B) Zrušilo 

Všeobecne záväzné nariadenie Obce Poniky č. 6/2016 o určení miesta a času zápisu dieťaťa na 

plnenie povinnej školskej dochádzky schválené Obecným zastupiteľstvom v Ponikách na 

svojom zasadnutí dňa 7.12.2016 uznesením č. 198/2016. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č.  12 Nakladanie a hospodárenie s majetkom Obce Poniky 

Pod bod 12.1. Žiadosť o odpredaj pozemku žiadateľa Radovana Bagačku, 

Námestie  Mateja Kosca 18, Poniky 

Predložila Ing. Jana Ondrejková, referent OcÚ Poniky: 

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Žiadosť o odkúpenie časti pozemku parc. č. KN „E“ 8613/1, t.č. vedený na LV č. 2510 na 

základe žiadosti žiadateľa Radovana Bagačku, Námestie Mateja Kosca 18, Poniky. 

B) Neschválilo 

Odpredaj časti pozemku parc. č. KN „E“ 8613/1, t.č. vedený na LV č. 2510 na základe žiadosti 

žiadateľa Radovana Bagačku, Námestie Mateja Kosca 18, Poniky. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 
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K bodu č. 12 Nakladanie a hospodárenie s majetkom Obce Poniky 

Pod bod 12.2. Žiadosť o odpredaj pozemku žiadateľa Marcela Goliana, Hriadky 322/46, 

Poniky 

Predložila Ing. Jana Ondrejková, referent OcÚ Poniky: 

Pripomienky:   

Ing. Peter Matula, poslanec ObZ: som poslancom ObZ za časť Obce Ponická Lehôtka. Mám 

záujem, aby sa v tejto lokalite vybudovala ulica s rodinnými domami. Navrhujem dať 

vyhotoviť dodatok k územnému plánu, ktorý by mohol túto časť určiť na výstavbu 5 – 6 

rodinných domov.  

Starosta obce: súhlasím s návrhom, je racionálny, treba spracovať celkovú štúdiu územia 

a posúdiť pomery na infraštruktúru a súhlasím aby ObZ požiadalo starostu, aby spracoval 

celkovú situáciu. Niektoré časti cesty sú veľmi úzke a cesta je na súkromných pozemkoch.  

Ing. Peter Matula, poslanec ObZ:  existuje aj iná prístupová cesta, smerom na Skálie, je 

potrebné  spracovať komplexnú situáciu. 

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Žiadosť o odkúpenie časti pozemku parc. č. KN „E“ 4102 o výmere 355 m2, t.č. vedený na LV 

č. 2510 na základe žiadosti žiadateľa Marcela Goliana, Hriadky 322/46, Poniky. 

B) Neschválilo 

Odpredaj časti pozemku parc. č. KN „E“ 4102 o výmere 355 m2, t.č. vedený na LV č. 2510 na 

základe žiadosti žiadateľa Marcela Goliana, Hriadky 322/46, Poniky. 

C) Požiadalo 

Starostu obce dať spracovať celkovú situáciu predmetnej lokality v okolí pozemku KN „E“ 

4102 s výhľadom na možný rozvoj Obce Poniky časť Ponická Lehôtka, lokalita Na Hrbe.  

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č.  13  Informatívna správa riaditeľky Základnej školy s materskou školou 

Štefana  Žáryho Poniky o hospodárení v roku 2017 

Predložila Mgr. Mária Janovčíková, riaditeľka ZŠ s MŠ Štefana Žáryho Poniky: 

Otázka: 

Marek Matuška, poslanec ObZ: stihne základná škola vyčerpať nevyčerpané prostriedky na 

osvetlenie tried v termíne do 30.3.2018 ? Na prenesených kompetenciách je suma:  9 897,- eur 

rozpočet plnený na 103 %. Podľa čerpania rozpočtu bude sa suma žiadať prefinancovať 

z obecného rozpočtu ? 

Mgr. Janovčíková, riaditeľka ZŠ s MŠ: áno finančné prostriedky budú vyčerpané v termíne. 

Prefinancovanie sumy s obecného rozpočtu základná škola s materskou školou Štefana Žáryho 

nebude žiadať. 

Starosta obce: v predloženom materiáli sú v prílohách v zostave hlavná kniha dopisované údaje 

rukou.  

Starosta obce navrhol, aby poslanci požiadali hlavnú kontrolórku Obce Poniky  o vykonanie 

kontroly  plnenia rozpočtu ZŠ s MŠ Štefana Žáryho Poniky v roku 2017.  

A) Zobralo na vedomie 

Informatívnu správu riaditeľky Základnej školy s materskou školou Štefana Žáryho Poniky 

o hospodárení v roku 2017. 

B) Požiadalo 

Hlavnú kontrolórku Obce Poniky  vykonať kontrolu plnenia rozpočtu Základnej školy 

s materskou školou Štefana Žáryho Poniky v roku 2017 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č.  14 Informatívna správa Obecného podniku lesov, spol. s r. o. o hospodárení 

s majetkom Obce Poniky v roku 2017 

Predložili Ing. Peter Matula a Ing. Juraj Piar, konatelia OPL, spol. s r. o. 
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Ing. Peter Matula, konateľ: pred rokom prebiehala iniciatíva My sme les. Hospodársky 

výsledok nebol ovplyvnený nadmerným výrubom. Prebieha generálna oprava rámovej píly, 

ktorá je schválená dozornou radou v zmysle stanov spoločnosti. 

Otázka: 

Ing Roman Resl, poslanec ObZ: aký je hospodársky výsledok strediska píla za minulý rok ? 

Ing. Peter Matula, konateľ : hospodársky výsledok strediska píla za minulý rok  je 800,00 eur. 

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Informatívnu správu Obecného podniku lesov, spol. s r. o. o hospodárení s majetkom Obce 

Poniky v roku 2017. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č.  15 Rekonštrukcia a prístavba Kultúrneho domu v Ponickej Lehôtke  

Predložil Bc. Pavol Ondrejko, prednosta OcÚ 

Otázka: 

Ing. Roman Resl, poslanec ObZ: do 14 dní sa môže podpísať zmluva. Po podpísaní zmluvy sa 

musí schváliť zmena rozpočtu ? 

Hlavná kontrolórka: nie to nie je nutné. 

Starosta obce: máme odsúhlasených 174 344,00 eur na opravy a rekonštrukcie nehnuteľností. 

Podpíšem zmluvu s výhercom aukcie firmou PURSTAV ak budú splnené zákonné podmienky, 

t. j. výherca musí doložiť všetky dokumenty, ktoré predtým dodal len čestným vyhlásením, že 

ich má. Dĺžka rekonštrukcie je 145 dní, budem sa snažiť o skrátenie lehoty. 

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Informáciu o príprave stavebného projektu a procese verejného obstarávania k rekonštrukcii 

a prístavbe Kultúrneho domu Ponická Lehôtka 

B) Schválilo 

Financovanie rekonštrukcie a prístavby Kultúrneho domu Ponická Lehôtka. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu  č.  16 Záverečný účet Obce Poniky za rok 2017 – informatívna správa 

Predložila Božena Bukvajová, referent OcÚ Poniky: 

Hlavná kontrolórka vykonáva kontrolu záverečného účtu. 

Starosta obce: je vykonávaný audit audítorkou Ing. Cilíkovou v  obci aj v OPL, spol. s r. o. 

Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Informatívnu správu o Záverečnom účte Obce Poniky za rok 2017 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č.  17 Zásady participatívneho rozpočtu Obce Poniky 

Predložila Monika Jakubčová, referent OcÚ: 

Otázka:  

Roman Meško, poslanec ObZ: pri vyčerpaní rozpočtu je možnosť zvýšenia rozpočtu ? 

Monika Jakubčová, zamestnanec OcÚ: nie takáto suma je  odsúhlasená vo verejnom rozpočte 

Obce Poniky. 

Starosta obce: ObZ môže o rozpočte rozhodovať kedykoľvek, ak to nepôjde do kapitálových 

výdavkov, je možné presúvať rozpočtové prostriedky. Je potrebné túto záležitosť preskúmať.  

Otázka: 

Ing.  Ježeková, poslankyňa ObZ: ako budú zverejnené výzvy ? 

Monika Jakubčová, zamestnanec OcÚ: na webe, v rozhlase a informačných tabuliach. 
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Obecné zastupiteľstvo Obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Zásady participatívneho rozpočtu Obce Poniky. 

B) Požiadalo 

Starostu obce o vypísanie výzvy OcÚ na participatívny rozpočet na rok 2018. 

Hlasovanie:  9/0/0/ 

 

K bodu č. 18 Rôzne 

Marek Matuška, poslanec ObZ: prechod pre chodcov pri materskej škole 

Dlhodobý problém – bezpečnosť premávky, nové možnosti. 

Starosta obce: uskutočnili sa rokovania na polícii a dopravnom úrade, nie je záujem znižovať 

rýchlosť ciest na ceste III. triedy. Požiadať znova o obmedzenie rýchlosti, retarder, ten môže 

urobiť len RSC BB.  

Ing. Ondrejková, zamestnanec OcÚ.: na výstavbu zastávok a predĺženie chodníka je vydané 

ohlásenie drobnej stavby k osadeniu značiek a iného dopravného značenia je potrebný súhlas  

RSC BB a ODI a zaznamenanie do pasportu dopravného značenia. 

Ondrej Bukvaj, poslanec ObZ: rigoly popri štátnych cestách majú na starosti RSC BB, problém 

rigol pri RD p. Zákouckej, ulica Na Hlinku. 

Starosta: áno majetok RSC BB nemôžme stavebne zasahovať. Problém bol ohlásený 

v minulosti na RSC BB. 

Ing. Alena Ježeková, poslankyňa ObZ: pri opravách ciest, môže dôjsť k oprave cesty ku 

základnej škole ? 

Starosta obce: áno ale lepšie ju bude opraviť po výstavbe telocvične. 

Ing. Peter Matula, poslanec ObZ:  nič 

Roman Meško, poslanec ObZ: zábradlie popri regulácii Vladárka a ulica Na Hlinku, predložiť 

návrh občanom, zákruta nad Hlinkou je neprehľadná – odkopať zo svahu. 

Požiadavka na detských šúchačkách – dať gumenú rohož. 

Starosta: je to možné, ihriská vyhovujú,  je vykonané preverenie bezpečnosti ihrísk. 

Starosta obce: na zásah pri telese cesty je potrebný súhlas RSC BB, na budúci týždeň 

predpokladám stretnutie s novým riaditeľom RSC BB, v časti Obce Poniky -  Ponická Lehôtka 

je označená cesta, že sa prepadúva ale RSC BB nič viac nerieši. Obyvatelia nemajú problém 

poskytnúť svoj pozemok pri opravách, RSC BB má stále problém s financiami. Je kritický úsek 

od domu 102 až po lom. Úsek dedinou od obecného úradu  až na Ponickú Lehôtku. Pred KD 

Poniky - odvodňovací rigol zo Stráne ulica Do Hája, je vyregulovaný a ďalej už nie je, treba ho 

vyregulovať. 

Starosta obce: zadáme projektantom, je potrebné upozorniť vlastníka domu s. č. 17 – ohrozenie 

života.  

Roman Meško, poslanec ObZ: odvoz konárov zo záhrad – dlhodobá PN pána Lenára. 

Starosta obce: hľadáme človeka, ktorý vie obsluhovať traktor, pomoc zo strany OPL. Dáme 

oznámenie kedy sa bude vývoz vykonávať podľa potrieb od pondelku 19.3.2018. 

Ing. Roman Resl, poslanec ObZ: upozornenie ohľadne výpovede NZ č. 30/2006, t. j. lom na 

Bôroví. Na pracovnom stretnutí sme sa rozprávali o investičných akciách. Aký je v tom stav. 

Info ku KD PL, chodníky, telocvičňa, domova dôchodcov už máme.  

Oprava ciest ktoré sa budú opravovať.  

Prednosta OcÚ.: telocvičňa bude o veľkosti basketbalového ihriska, sendvičové riešenie, je 

odovzdaný výškopis a polohopis. Bude VO na projekt. Chodník – medzi ev. a kat. kostolom -  

meria sa chodník na Stráňu. Architekt dá ponuku. Dolná ulica: je objednávka u projektanta 

5800,00 eur za projekt. V stredu boli zamerať geodeti. Opravovať sa bude hlavne ulica Malá 

Stráňa. 

Starosta obce: mali ste navrhnúť vo svojich obvodoch, na ktorých cestách sú potrebné opravy. 

Starosta obce: osobne sa dostavil pán Greško na obecný úrad, že mieni podať výpoveď 

k 1.3.2018,  je to ich zmluvné právo. Výpoveď doručili písomne.  Vyzvali sme Bielostav, aby 
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nám doložil všetky dokumenty k lomu a k zavážaniu vydobytého priestoru. Pripravujeme 

rokovanie s banským úradom, pretože Plán likvidácie časti lomu Poniky -Bôrovie schvaľuje 

banský úrad. Inšpekcia ŽP je ochotná sa  zúčastniť preberacích prác. Bielostavu skončila 

zmluva s vývozom odpadu z Harmanca, je to vhodný materiál do výroby tehál. Budem žiadať 

Komisiu životného prostredia, výstavby a územného plánu a Ing. Romana Resla, predsedu 

predmetnej komisie, aby k tomu zaujali stanoviská. 

Mgr. Petra Slávová, poslankyňa ObZ: chodník, kultúrny dom a svietidlá – odpovede na 

pracovnej porade. 

Starosta obce: ak je problém vo vodičoch verejného osvetlenia, je treba objednať opravu 

Ing. Ľubomír Klementis, poslanec ObZ: nič 

Michal Šávolt: poďakoval konateľom OPL spol. s.r.o.  a všetkým, ktorí stoja za tým, že do obce 

je tok peňazí taký aký je. Dnes sme mali dlhší večer. Žiadam všetkých kompetentných opraviť 

časovač osvetlenia na toaletách pánskych. 

p. Brozmanová, občianka obce: k rekonštrukcii KD PL – časový údaj polroka, ako to bude 

ohraničené s prácami, nebudem súhlasiť,  aby sa práce vykonávali v sobotu a v nedeľu, aké 

mechanizmy budú použité, žumpa – nie je nepriepustná.  Aký je rozsah prác. Plánované akcie, 

stále sú tam akcie, v lete nás to vyrušuje. Ohľadne stojiska – písala som na obecný úrad ohľadne 

odpadu, viem, kto ho robil, mám k tomu fotodokumentáciu. Kapacitou je kontajner na triedený 

odpad malý.  

Starosta obce : pán Tomaník išiel na kontrolu hneď po doručení  Vášho podnetu  a priestor bol 

vyčistený.  

Prednosta OcÚ: viem, kto na toto miesto uložil odpad a budeme to riešiť v priestupkovom 

konaní.  

Starosta obce: projekt je k nahliadnutiu na obecnom úrade, vzadu sa urobí prístavba, kotolňa 

bude nová, bude tam vzduchotechnika aby sa znížila hlučnosť. Koľko akých akcií a kedy tam 

bolo -  spracujeme prehľad. Aké veľké mechanizmy tam prídu to komplexne neviem povedať. 

Pravdepodobne  žeriav na osadenie nosníkov na strechu. Prosím, aby ste strpeli rekonštrukciu, 

aby sme mali slušný kultúrny dom. Nemôžem potvrdiť, že sa nebude pracovať v dňoch 

pracovného voľna. Budem brať na to ohľad pri uzatváraní zmluvy. 

Starosta obce: septik pri KD PL sa chodí vyťahovať 

p. Šávolt, občan obce: Bolo mi doručené  upozornenie, že som vlastníkom pozemku pri ceste 

oproti domu s. č. 224 a mám ho vyčistiť. Nemôžu to robiť zamestnanci na obci, máme 

vybudovaný pekný park, ale dom nad cestou pre ev. fare  je v katastrofálnom stave. 

Starosta obce: vzhľadom na upozornenie OU BB sme boli povinní zaslať upozornenie všetkým 

majiteľom pozemkov v Obci Poniky. Pozemok chcela obec odkúpiť na vytvorenie parkovacích 

miest. Vlastníci nechceli odpredať pozemok. Obec neposkytuje služby kosenia. Rodný dom 

Štefana Žáryho je majetkom evanjelickej cirkvi. Stavebný úrad napíše vlastníkovi výzvu, 

nakoľko stavba môže ohrozovať život a zdravie obyvateľov. 

p. Dupačová, občianka obce: evanjelická cirkev ponúkla odpredaj nehnuteľnosti obci  za 1 euro. 

Prosím, aby sa diera na ceste do školy zaplátala. 

Starosta: preveriť či takáto ponuka je zaevidovaná na obecnom úrade. 

Šávolt Michal: park reformácie sú tam drevené prvky – plot okolo asfaltového ihriska nie je 

v súlade s parkom. 

Starosta: oplotenie obnovíme. 
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K bodu č. 19  Záver 

Na  záver starosta obce poďakoval všetkým prítomných  za účasť a ukončil  22. zasadnutie  

ObZ.  

 

 

Zapisovateľka:   Ing. Jana Ondrejková, v.r. .................................................. 

 

Overovatelia zápisnice:  Ing. Alena Ježeková, v.r. ..................................................  

 

       Ing. Peter Matula, v.r.  .................................................. 

 

Starosta obce:    Ing. Ján Beňo, v.r.   ..................................................  
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